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آغاز بررسی سیاست های کلی برنامه 
هفتم در مجمع تشخیص

بررسی سیاســت های کلی برنامه هفتم توسعه کشور در 
صحن مجمع تشخیص طی جلسه ای فوق العاده به ریاست 
آیت الله آملــی لاریجانی و با حضور روســای قوا، دبیر و 
اعضای مجمع تشخیص مصلحت نظام و همچنین جمعی 
از نمایندگان دولت و مجلس شــورای اسلامی آغاز شد. 
به گزارش ایلنا، آیت الله آملی لاریجانی در ابتدای جلســه 
صبح شــنبه هفتم خردادماه ۱۴۰۱ با اشاره ای مختصر 
به ساختار سیاست های کلی برنامه هفتم توسعه کشور، 
تصریح کرد: سیاســت های کلی برنامه هفتم توســعه به 
نسبت سیاســت های کلی برنامه های سابق، ازنظر تعداد 
بند محدودتر شده و بر همین اساس امیدواریم که اعضای 
محترم مجمع با تدقیق هر چه بیشتر در بندهای سیاست ها 
طی جلســاتی فوق العاده، متنی دقیق و کارشناسی شده 
را بــه محضر مقام معظم رهبری تقدیــم کنند تا دولت 
محترم نیز پس از ابلاغ سیاســت های کلی، فرصت کافی 
برای تدوین برنامه و ارســال آن به مجلس داشته باشد.  
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، سیاست های کلی 
برنامه هفتم توسعه را بستر ریل گذاری اجرایی کشور برای 
پنج سال آینده دانســت و بر ضرورت حضور جدی همه 
اعضا در جلسات مجمع تشخیص مصلحت نظام و تأمل 
و دقت در بررســی مفاد سیاســت های کلی تأکید کرد. 
محمدباقر ذوالقدر دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام نیز 
طی ســخنانی در این جلسه با اشــاره به روند تهیه متن 
سیاست های کلی برنامه هفتم از ابتدای سال ۹۹تا ابلاغ 
پیش نویس متن از سوی رهبر معظم انقلاب در ۱۰بهمن 
ســال ۱۴۰۰، به برگزاری جلســات متعدد کمیســیون 
مشترک برای بررسی ایده های ارائه شده و تدوین آن ها در 
قالب بندهای سیاست های کلی اشاره و اظهار کرد: با انجام 
کاری دقیق و علمی در دبیرخانه مجمع تشخیص مصلحت 
نظام همراه با آسیب شناسی سیاست های کلی پیشین و 
همچنین ارزیابی میزان تحقق برنامه های سابق و نسبت آن 
با نیازهای واقعی کشور، روی ایده ها کار متراکمی صورت 
گرفت و برای نخســتین بار در قالب جمع سپاری، حدود 
۸۰۰۰صفحه از نظرات همه صاحب نظران و کارشناسان 
تهیه شد و موردبررسی قرار گرفت. وی افزود: سیاست های 
کلی برنامه هفتم توسعه برخلاف سیاست های کلی سابق 
که موضوع محور بودند، کاملاً مبتنی بر مســئله محوری 
شکل گرفته تا با تدوین این سیاست ها بتوان به نقشه راهی 
مطلوب برای حل مهم ترین چالش ها و مسائل کشور دست 
یافت. دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان اینکه 
پیش نویس سیاست های کلی برنامه هفتم توسعه پس از 
تأیید مقام معظم رهبری برای بررسی به مجمع ابلاغ شده 
است، اظهار کرد: در ابتدای امر، ۳۲۰بند پیشنهاد شد که 
پس از بررســی در کمیسیون مشترک مجمع به ۴۵بند 
رســید و پس ازآن به ۲۹بند کاهــش یافت و نهایتاً متن 
حاضر در قالب ۲۱بند پیش روی اعضای مجمع تشخیص 
مصلحت نظام قرار دارد. ذوالقدر ابراز امیدواری کرد که با 
برگزاری جلســات فوق العاده و با نگاه دقیق و کارشناسی 
اعضای مجمع، سیاست های کلی برای تدوین برنامه هفتم 
توسعه کشور پس از تأیید رهبر معظم انقلاب در اختیار 
دولت قرار گیرد. در ادامه جلسه بحث در کلیات انجام شد 
و برخی از اعضای مجمع تشخیص مصلحت نظام و رئیس 
کمیسیون برنامه وبودجه مجلس دیدگاه ها و نقطه نظرات 
خود را درباره کلیات سیاست های کلی برنامه هفتم توسعه 
مطرح کردند و با آسیب شناسی برنامه های قبل و برنامه 
ششــم توسعه خواستار تدوین برنامه ای جامع و قابل اجرا 
شدند که با همکاری ســه قوه، امکان اجرای آن بیش از 

شش برنامه توسعه قبل فراهم باشد.

فرمانده کل ارتش:
ارتقای توان پهپادی ما توقف

  ناپذیر است
امیر سرلشکر موسوی گفت: بزرگ ترین دستاورد ما این 
اســت که به هیچ کجا وابسته نیستیم و همه آن چیزی 
که برای دفاع از کشور و انجام مأموریت هایمان نیاز داریم 
را خودمــان فراهم می کنیم و به هیچ وجــه ارتقای توان 
رزمی ازجمله ارتقای توان پهپادی توقف پذیر نیســت. به 
گزارش ایلنا، امیر سرلشــکر ســید عبدالرحیم موسوی، 
فرمانده کل ارتش جمهوری اســلامی ایــران در پایگاه 
پهپادی راهبردی۳۱۳ گفت: امروز این توفیق را داشتیم 
که بخشی از توانمندی پهپادی ارتش جمهوری اسلامی 
ایران را ارائه کنیم. همه این امکاناتی که فراهم شــده در 
راســتای تدابیر فرمانده معظم کل قوا )مدظله العالی( و 
سیاست های ابلاغی ستاد کل نیروهای مسلح ایجادشده 
است که بتوانیم در مقابل تهدیدهای احتمالی، وظیفه و 
مأموریت اصلی خود را که دفاع از استقلال، نظام جمهوری 
اسلامی و حدودوثغور کشــورمان و برقراری امنیت ملت 
بزرگ ایران است به خوبی انجام دهیم. وی افزود: نیروهای 
مسلح جمهوری اســلامی ایران در راستای ارتقای توان 
رزمی خود به هراندازه ای که نیاز باشــد تلاش می کنند و 
بــرای تحقق این هدف، در همه حوزه ها به ویژه در بخش 
قابلیت های پهپادی با اتکا بر توانمندی های بومی و جوانان 
پیشرفت های بسیاری داشته اند تا امروز که بخشی از آن ها 
را که مجهز به انواع تسلیحات و تجهیزات بومی ایرانی است 
در اینجا ملاحظه کردید. بزرگ ترین دستاورد ما این است 
که به هیچ کجا وابســته نیستیم و همه آن چیزی را که 
برای دفاع از کشور و انجام مأموریت نیاز داریم را خودمان 
فراهم می کنیــم و به هیچ وجه ارتقای توان رزمی ازجمله 
ارتقای توان پهپادی توقف پذیر نیست. فرمانده کل ارتش 
تصریح کرد: خدا را شاکریم که می توانیم از ملت مقاوم و 
قوی خودمــان به خوبی دفاع کنیم و امیدواریم بتوانیم با 
روی ســفید از این مسئولیت بیرون بیاییم. انواع پهپادها 
الان در نیروهای مســلح از جمله در ارتش مشغول انجام 
مأموریت هستند؛ از پهپادهای کوچک تا بزرگ ترین آن ها 
که »کمان ۲۲« است که این ها هرکدام مأموریت  متنوعی 
دارند. برای مأموریت های محلی، تاکتیکی و راهبردی، ما 
به انواع پهپادهای شناسایی، رزمی، انهدامی، اسکرامبل و... 

نیاز داریم که مأموریت ها را بتوانند انجام دهند. 

خبر

همدلی|  درحالی که برخی از رســانه های 
خارجی مدعی برخــورد با اعتراضات برخی 
از مردم در آبادان شــدند، خبرگزاری فارس 
خبــر داد که پلیــس با گاز اشــک آور مانع 
ورود تجمع کنندگان به منطقه ای در حوالی 
ساختمان »متروپل« شد که به جهت تسهیل 
آواربرداری محدود شده بود و فرماندار آبادان 
نیز شلیک گلوله به ســوی مردم معترض را 

تکذیب کرد.
برخی ویدئوها و تصاویر منتشرشــده نشان 
می دهــد مردم آبــادان از فاجعــه متروپل 
عصبانی هستند. طی روزهای گذشته مردم 
این شهر نســبت به مشکلات خود و فاجعه 
متروپل دست به برگزاری تجمعات مختلفی 
زدند. فیلم های منتشرشــده نشان می دهد 
که مردم در این تجمعات خواســتار استعفا 

و عذرخواهی مسئولان هستند.
خبرگزاری فارس ضمــن گزارش اعتراضات 
برخی از مردم آبادان به مقصران و مســببان 
فاجعه فروریزی ساختمان متروپل، خبر داد 
که مردم شهرهای اصفهان، یزد، شاهین شهر 
و چند شهر خوزستان هم زمان با عزای رئیس 
مکتب جعفــری، در ســوگ جان باختگان 

حادثه آبادان اشک ریختند.
 آن گونه که خبرگــزاری فارس گزارش داد، 
شامگاه جمعه حدود دویســت نفر از مردم 
ماهشــهر برای همدردی بــا جان باختگان 
حادثه متروپــل آبادان گردهــم آمدند. در 
تجمع میــدان امام خمینی بندر ماهشــهر 
مردم با سردادن شــعارهایی علیه مقصرین 
و مســببیان حادثه آبادان خواستار محاکمه 

آن ها شدند.
بر اساس این گزارش در آبادان هم چند صد 
تــن از مردم با تجمع در محــدوده چهارراه 
امیرکبیر تا سه راه شهید منتظری در سوگ 
به عــزاداری پرداختند.  همشــهریان خود 
»مســئول بی کفایت اعدام بایــد گردد« و 
»مرگ بر مسئول بی کفایت« عمده شعارهای 

امروز مردم آبادان را تشکیل می داد.
بر اســاس گزارش فارس از روز جمعه ورود 
بــه منطقه حادثه که توســط داربســت و 
کانتینرهای فلزی محدود شــده است حتی 
برای خبرنگاران محدود شد و تنها نیروهای 
امــداد و اورژانس در محــدوده برج متروپل 

حضور دارند.
ایــن خبرگــزاری پیرامون علت خشــونت 
در تجمــع اعتــراض مردم آبادان نوشــت: 
باوجوداینکه دو شــب گذشته تجمع مردم 
آبــادان به طور مســالمت آمیز برگزار شــد 
جمعه شــب اصرار جمعیت بــرای ورود به 
محدوده برج تخریب شــده متروپل اعتراض 
را به خشــونت کشاند و پلیس با شلیک گاز 
اشــک آور و تیر هوایی مــردم را از محدوده 

امدادرسانی متفرق کرد.
از برخــی شــهرهای ایــران نیــز خبرها و 
تصاویری منتشر شد که نشان می دهد مردم 
در همراهــی و همدلــی با مــردم آبادان به 

خیابان آمدند و به عزاداری پرداختند.
به نوشته فارس در اهواز هم حدود دویست 

نفر در عزای مردم آبادان در مقابل کتابخانه 
مرکزی شــمع روشــن کردند. در گلستان 
شــهدای اصفهان هم جمعی از آبادانی های 
مقیم این شهر هم زمان با قافله عزاداری امام 
صادق )ع( و با حضور در جوار مزار شــهدا با 
بازماندگان این حادثه دردناک ابراز همدردی 
کردند. مردم شاهین شهر نیز در قافله عزای 
رئیــس مکتــب جعفری یاد درگذشــتگان 
حادثه متروپل را گرامی داشــتند. در انتهای 
این تجمع برخی افراد تلاش کردند با ســر 
دادن شعارهای سیاسی مراسم را به حاشیه 
بکشــانند. در یزد هم صدها تن با حضور در 
حســینیه امیرچخماق بــرای جان باختگان 
حادثه آبــادان اشــک ماتم ریختنــد و به 
سینه زنی در عزای امام ششم شیعیان و دمام 

زنی پرداختند.
 توضیحات فرماندار

فرماندار ویژه آبادان از افزایش جان باختگان 
حادثه ریزش ســاختمان متروپل به ۲۸نفر 
خبر داد. »احســان عباسپور« فرماندار ویژه 
آبــادان در گفت وگو با ایلنــا درباره آخرین 
آمار جان باختگان در حادثه ریزش ساختمان 
متروپل در آبادان گفت: »بر اســاس آخرین 
اطلاعات، تعداد جان باختگان حادثه متروپل 
تاکنون به ۲۸نفر رسیده است. همچنین در 

این حادثه ۳۷نفر نیز مصدوم شده اند.«
فرماندار ویژه آبادان در پاســخ به این سوال 
که چه زمانی آواربرداری به پایان می رســد، 
خاطرنشان کرد: »سازه بسیار پیچیده است 
و در کنار آواربــرداری که صورت می گیرد، 
بخشی از ســازه نیز همچنان ناپایدار است 
و مجبــور هســتیم بــا تمهیــدات خاصی 
پیش برویم. در برخی از مواقع با اســتفاده 
از تجهیزات ســنگین و فوق ســنگین کار 
می کنیم و در برخی از موارد نیز با اســتفاده 
از تجهیزات ســبک کار را انجام می دهیم تا 
لرزش بر سازه ایجاد نشــود؛ بنابراین زمان 
مشخصی نمی شود برای اتمام کار اعلام کرد. 

عباسپور درباره تخریب ساختمان متروپل نیز 
گفت: چنین چیزی صحت ندارد.«

فرماندار ویژه آبادان در واکنش به شــنیده 
شــدن صدای تیراندازی در شــب گذشته 
)جمعه شــب( گفت: »به ســمت معترضان 
تیراندازی نشده و فقط تجمع صورت گرفت 

و پایان یافت.«
عباسپور در پاســخ به این سوال که حضور 
مردم چه تأثیری در روند امدادرسانی دارد؟ 
گفت: »مردم هم کمک می کنند، اما در بحث 
آواربرداری با توجه بــه اینکه کار تخصصی 
است، از مردم درخواست کردیم برای حفظ 
جان خود در امر آواربرداری حضور نداشــته 
باشــند.« وی در پاسخ به این سوال که آیا با 
کمبود تجهیزات یا امدادگر مواجه هستیم، 
گفت: »خیر، نــه در بحث تجهیزات و نه در 
بحث نیروهای امدادی بــا کمبودی مواجه 
نیســتیم.« از سوی دیگر کاربران شبکه های 
اجتماعی خواســتار خویشــتن داری عوامل 
انتظامی در برخورد با معترضان شده اند. آنان 
می گویند در شهرهایی خوزستان که هشت 
ســال زیر خمپاره های دشمن بعثی بوده اند 
نباید حتی یک تیر هوایــی هم علیه مردم 
شلیک شود. بااین حال مقامات رسمی درباره 

این سکوت کرده اند.
 دعوت مردم به آرامش

آیــت الله جنتی در پیامی خطــاب به مردم 
آبادان آنان را دعوت به آرامش کرده اســت. 
رئیس مجلس خبرگان رهبری در پیام خود 
اعلام کرده: »حادثــه دل خراش فروریختن 
ساختمانی در آبادان که موجب جان باختن 
عده ای از هم میهنان عزیز شــد مایه تأسف 
و تأثــر فراوان اســت. این جانب ضمن اعلام 
همدردی و عرض تســلیت بــه بازماندگان 
داغدار ایــن حادثه تلخ و طلــب رحمت و 
مغفرت الهی برای درگذشــتگان این واقعه 
ناگوار، مردم شــریف و خونگرم آبادان را به 
حفظ آرامش دعوت نموده، از دســتگاه های 

امدادرســانی  روند  امدادی می خواهــم در 
و آواربرداری تســریع نماینــد. همچنین بر 
خواســت افکار عمومی از دســتگاه قضایی 
مبنــی بر پیگرد قانونــی و برخورد جدی با 
عاملین و مقصرین این رخداد سخت، تأکید 

می نمایم.«
 بازداشت 13تن از مسببان

صادق جعفری چگنی دادســتان عمومی و 
انقلاب مرکز استان خوزستان در گفت وگویی 
اظهار کرد: »با دستور رئیس کل دادگستری 
اســتان، کارگروه ویژه ای جهت بررسی ابعاد 
مختلف این حادثه راه اندازی شــده است تا 
ضمن برخــورد لازم با عوامــل این حادثه، 
پیگیری های لازم را در جهت جبران خسارت 

زیان دیدگان پیگیری کند.«
به گــزارش خبرگزاری صداوســیما وی با 
بیان این کــه تاکنون ۱۳نفر از مســببان و 
مرتبطین با این حادثه بازداشــت شــده اند، 
افزود: »دادســتانی مرکز اســتان خوزستان 
به عنوان مدعی العموم، ناظر بر حقوق عامه و 
مدافع منافع عمومی است و در همین راستا 
اقدامات حقوقی و قانونی را در دســتور کار 
قرار داده اســت که نتیجه آن متعاقباً اعلام 

می شود.«
دادســتان عمومی و انقلاب مرکز اســتان 
خوزســتان گفت: »هیات هفــت نفره ای از 
کارشناســان خبره استان برای رسیدگی به 
موضوع و تعیین ابعاد حادثه، تعیین شــده و 
کار خود را آغــاز کرده اند. در جهت جبران 
ضــرر و زیــان وارده به حقــوق عمومی و 
اشخاص زیان دیده، برخی اموال شناسایی و 

توقیف شده است.«
صادق جعفــری چگنی تصریــح کرد: عزم 
دســتگاه قضایــی برخورد با همــه مظاهر 
فساد اســت و با هر فرد در هر جایگاه و هر 
موضوعی که موجب تضییع حقوق بیت المال 
شود، با قاطعیت و در چارچوب قانون برخورد 

می شود.

فرماندار شلیک به معترضان را رد و آیت الله جنتی دعوت به آرامش کرد

سوگ و خشم در آبادان

همدلی| صدای شــلیک گلوله در خیابان 
طالقانی تهران روز گذشته مردم این منطقه 
را به وحشت انداخت. ابتدا برخی منابع اعلام 
کردند که دو پلیس به شهادت رسیده اند اما 
بعد این خبر اصلاح شــد و بعد معلوم شــد 
که مأمورین پلیس بر اثر این شلیک زخمی 
شــده اند؛ اما از دیگر حواشی این حادثه این 
بود که با انتشار این خبر برخی گمان کردند 
که یک اتفاق امنیتی و تروریســتی رخ داده 
اســت که بعد پلیس اعلام کرد که این تنها 

یک اختلاف مالی بوده است.
دیروز خبرنگار انتظامــی خبرگزاری فارس 
اعلام کرد که در سازمان بنیاد شهید و امور 
ایثارگران جمعی تجمع کرده بودند که این 
حادثــه تیرانــدازی رخ داد. این خبرگزاری 
نوشــت که فرد ضارب با سلاح کمری اقدام 
به تیراندازی به سمت مأمورین و شهروندان 
کرده اســت و بعد گــزارش داد که در این 
حادثــه دو نفر از مأمورین پلیس پایتخت بر 
اثر اصابت گلوله از ناحیه پا و صورت مجروح و 
جهت مداوا به بیمارستان انتقال داده شدند. 
بنا براین گزارش، متهم دستگیر و بازجویی 
از او در حــال انجام اســت. این خبرگزاری 
تأکید کــرد که امنیت در خیابان طالقانی و 
مناطق اطراف برقــرار و مورد خاصی وجود 
نــدارد. این موضــوع ازاین جهت موردتوجه 
قــرار گرفت که چندی پیــش در ایلام فرد 
معترضی در یکی از ادارات بنیاد مستضعفان 
اقدام به تیراندازی و گروگان گیری کرده بود.

 توضیحات پلیس
رئیــس پلیس تهران بــزرگ با اشــاره به 
حادثه تیرانــدازی در خیابان طالقانی گفت: 
»موضوع امنیتی مطرح نیســت و پزشــک 

پزشــکی قانونی برای تأیید صلاحیت روانی 
فرد اقدامات لازم را انجام می دهد.«

به گزارش ایســنا، ســردار حسین رحیمی، 
رئیــس پلیس تهــران بزرگ در حاشــیه 
دســتگیری متهمــی که صبح دیــروز در 
خیابــان طالقانی در درگیری با مأموران، دو 
مأمور را مجروح کرده بود، گفت: »به دنبال 
حادثه ای که در تهران رخ داد به اتفاق رئیس 
دادســرای جنایی توضیحاتی ارائه می شود. 
روز گذشــته جنایتی در روستای بالابان در 
شــهریار اتفاق افتاد و فردی اقدام به شلیک 
به شــش نفر از نگهبانان کرد که در نتیجه 
چهار نفر کشــته و دو نفر مجروح شدند . با 
اقدامــات ویژه برای شناســایی قاتل از روز 
گذشــته اقدامات لازم انجام و قاتل از محل 
متواری و در جای دیگری مخفی و امروز در 
خیابان طالقانی با پلیس درگیر شده و اقدام 
به شلیک می کند. چهار نفر مجروح شده اند 
با رشادت و پایمردی دو نفر از همکاران ما، 

فرد مسلح دستگیرشده است. با بررسی های 
مشخص شده معلوم شــد این فرد آن قاتل 
روز گذشته است و امروز هم قصد داشته به 
افراد دیگری صدمه بزند.«  ســردار رحیمی 
گفت: »متهم ۲۴ســاله است و تیرهایی که 
در این حادثه شلیک شــده بــا تیرهایی که 
روز گذشته در شهریار شلیک شده مطابقت 
دارد. بایــد توجه ویژه ای بــرای برخورد با 
اســتفاده کنندگان ســلاح صــورت بگیرد. 
انگیزه اش از درگیری بــا نگهبانان به دلیل 
اختــلاف مالی بوده اســت. موضوع امنیتی 
مطرح نیســت و صرفاً اختلافات مالی بوده 
اســت.« رحیمی خاطرنشان کرد: »مأموران 
ما تلاش کردند که این فرد را زنده دستگیر 
کنند و تلاش کنند به کســی آسیب نرسد. 
امروز هیچ تجمعی در محــل حادثه نبوده 
اســت .« دراین بــاره نیز رئیس دادســرای 
جنایی هم توضیحاتی دیروز داد. شهریاری 
گفــت: »متهم در روز گذشــته بر اســاس 

اعترافاتــش اعلام کرد با توجه به اختلافاتی 
که با نگهبانان داشــته با تهیه ســلاح اقدام 
به تیراندازی کرده است. بلافاصله به همراه 
بازپرس کشیک قتل در محل حاضر شدیم. 
از طریــق کلانتری به ما اعلام شــد که وی 
در خیابــان طالقانی مشاهده شــده اســت. 
انگیزه وی اختلافات مالی مطرح شده است. 
موضوعات امنیتی مطرح نیســت و پزشک 
پزشــکی قانونی برای تأیید صلاحیت روانی 
فــرد اقدامات لازم را انجــام می دهد. متهم 
مدعی شده سلاح را از یکی از شهرستان ها 

تهیه کرده است.«
 قتــل چهار نفر قبل از شــلیک در 

طالقانی
به گزارش ایلنا، علی صالحی دادستان تهران 
نیز در خصوص جزییات حادثه تیراندازی در 
خیابان طالقانی، عنــوان کرد: »صبح امروز 
)شــنبه( پس از اطلاع از حادثه تیراندازی 
در خیابان طالقانی تهران بلافاصله به همراه 
معاون و بازپرس ویژه قتل در صحنه حاضر 
شدیم. در این حادثه فردی با سلاح گرم به 
مأموران انتظامی مستقر در مقابل ساختمان 
بنیاد شهید اقدام به تیراندازی کرده بود که 
بر اثر این حادثه چهار نفر از مأموران نیروی 

انتظامی مجروح شدند.«
دادستان تهران با بیان اینکه در حال حاضر 
ضارب دستگیرشــده اســت، عنــوان کرد: 
»این فرد مجرم روز گذشــته نیز چهارتن از 
شهروندان شهرستان شهریار را با سلاح گرم 
به قتل رسانده و متواری بود. دستورات لازم 
برای بررســی این پرونده صادر شده است 
و تحقیقــات در خصوص ایــن حادثه ادامه 

دارد.«

تکذیب ابعاد امنیتی تیراندازی در تهران

 استخدام سفارشی فرزندان یک نماینده
- اردشیر مطهری نماینده مردم گرمســار و آرادان و عضو 
کمیسیون اجتماعی مجلس شــورای اسلامی در توئیتی 
نوشــت: وقتی فقط یکی از خودروسازان بزرگ ۹۰شرکت 
زیرمجموعه دارد که فقط اســم اســت و حقوق، می شود 
استخدام سفارشــی ۲۵هزار نفر در خودروسازی، نمونه اش 
استخدام دو پسر دانشجوی یکی از نمایندگان در دو شرکت 
خودروسازی به عنوان مشاور و عضو هیات مدیره و این وضع 

نابسامان  صنعت خودروسازی است.
 گمانه زنی درباره تغییرات دولت

- دیده بان ایران: به دنبال عملکرد ضعیف سید رضا فاطمی 
امین در وزارت صنعت، معدن و تجارت به ویژه در خصوص 
کنترل قیمت بازار و نارضایتی شدید نمایندگان مجلس از 
او که تعدادی مصرانه پیگیر اســتیضاح او هستند، گویا او 
به زودی از ســمت خود برکنار خواهد شد. شنیده ها حاکی 
از آن اســت که مهرداد بذرپاش که در ابتدای شروع به کار 
دولت زمزمه هایی برای حضــور در وزارت ورزش و جوانان، 
کار و رفاه اجتماعی و همچنین صنعت، معدن و تجارت را 
به همراه داشت، جدی ترین گزینه برای این وزارتخانه است. 
گفته می شود بذرپاش برنامه خود را برای وزارت صمت نیز 
به رئیس جمهور ارائه کرده است و نمایندگان مجلس نیز از 
حضور بذرپاش در این مسئولیت استقبال کردند. همچنین 
شنیده می شود که فاطمی امین نیز قرار است به عنوان معاون 

اقتصادی رئیس جمهور جانشین محسن رضایی شود.

حاشیه های سیاست

عضو کمیسیون امنیت ملی:
دخالت نماینده در انتصابات عامل 

تضعیف نظارت است
عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
شورای اســلامی با بیان اینکه تأکید مجدد رهبر انقلاب 
مبنی بر لزوم عدم دخالت نمایندگان در انتصابات حجت 
شرعی اســت، گفت: دخالت نماینده در انتصابات موجب 
لابی گری و تضعیف نظارت اســت. ابراهیــم رضایی در 
گفت وگــو با ایرنا درباره دیــدار نمایندگان با رهبر معظم 
انقلاب گفت: آنچــه پیش ازاین رهبر معظم انقلاب به آن 
تأکید می فرمودند، عــدم دخالت نمایندگان در انتصابات 
بود که متأسفانه رعایت نشد و برخی از نمایندگان مجلس 
در انتصابات به ویــژه در دولت جدید دخالت کردند. عضو 
کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس افزود: 
این اقدام برخی از نمایندگان، خطا، برخلاف امر ولی فقیه 
و به ضرر مجلس است. چراکه طبق قانون اساسی و اصل 
تفکیک قوا، نمایندگان مجلس شــورای اسلامی نباید در 
امور دیگر قوا دخالت کنند. همان طور که دیگر قوا هم اجازه 
دخالــت در کار مجلس را ندارند. وی با بیان اینکه وظیفه 
نمایندگان نظارت بر امور اســت، گفت: اگر نمایندگان در 
امور انتصابات دخالت نمایند، نمی توانند به درستی به مسائل 
نظارتی مربوطه رسیدگی کنند؛ زیرا مسئول به کارگیری 
و انتصاب مدیران خاطی هســتند. چنین روندی ممکن 
است موجب بروز آفت هایی مانند لابی گری و آلوده شدن 
نمایندگان شود. رضایی یادآور شد: البته با توجه به اینکه 
نمایندگان، حوزه انتخابیه و منطقه را به خوبی می شناسند، 
بهترین مشاور برای دستگاه های اجرایی محسوب می شوند، 
دولت از ایــن موضوع نباید غافل شــود. رضایی تصریح 
کرد: با توجه به فرمایشات رهبر انقلاب در خصوص عدم 
دخالت نمایندگان در انتصابات قطعاً حجت را بر نمایندگان 
تمام شــده است. پیش ازاین هم ایشان درباره عدم دخالت 
نمایندگان در انتصابات توصیه داشتند و تکرار دوباره آن از 
طرف ایشان، اهمیت موضوع را می رساند. وی خاطرنشان 
کرد: نمایندگان بر اساس قانون و شرع، باید دستور رهبر 
معظم انقلاب مبنی بر عدم دخالــت در انتصابات را اجرا 
کنند. رضایی درباره علت دخالت برخی از نمایندگان در 
انتصابــات گفت: دلایل زیادی در ایــن زمینه وجود دارد 
که بخشــی از آن ناشی از ضعف دســتگاه اجرایی است، 
در برخی موارد دســتگاه اجرایی وظیفه خود را به درستی 
انجام نداده و انتخاب صحیحی برای مسئولیت ها ندارد و 
تحت تأثیر پیشنهاد های ناسالم قرار می گیرد لذا نمایندگان 
ناچار به دخالت شــوند. این نماینده مجلس اضافه کرد:  
بخشی دیگر هم ناشــی از فشاری است که توسط برخی 
افراد به نمایندگان وارد می شــود، این افراد با ارائه رزومه 
کاری، تقاضای پسُت دارند. عضو کمیسیون امنیت ملی و 
سیاست خارجی مجلس با تأکید بر اینکه دولت و مجلس 
باید به تفکیک قوا پایبند باشــند، اظهار داشت: شفافیت 
حداکثری چاره این مشــکل اســت در این صورت روند 
انتصابات مشخص می شود و نیازی به دخالت نمایندگان 

مجلس نیست.

رئیس جمهور:
دستورالعمل های بهداشتی متناسب

 با شرایط به روزرسانی شود
رئیس جمهور با قدردانی از مردم در رعایت ضوابط بهداشتی، 
ضرورت به روزرســانی این ضوابط را متناسب با وضعیت 
جدید مورد تأکید قرار داد و از وزارت بهداشــت خواست 
محدودیت های کرونایی و شرایط اجتماعات در وضع فعلی 
را به شکل دقیق برای مردم تبیین کنند. به گزارش ایسنا، 
آیت الله سید ابراهیم رئیسی در جلسه روز شنبه ستاد ملی 
مقابله با کرونا تأکید کرد: اعمال محدودیت های کرونایی و 
شرایط اجتماعات در وضعیت فعلی، به شکل دقیق و شفاف 
برای مردم تبیین شــود تا تزلزلی در اجرای پروتکل های 
بهداشتی به وجود نیاید و از شیوع سویه های جدید کرونا 
پیشگیری شود. رئیســی در ادامه از زحمات شرکت های 
تولیدکننده واکسن در داخل کشور قدردانی و از تلاش های 
آن ها به عنوان افتخار ملی یاد کرد و خواستار تداوم حمایت 
از این شــرکت ها و حل مشکلاتشــان بــرای فعالیت در 
عرصه های جدید تولید شد. رئیس جمهور همچنین بر لزوم 
تشکیل کمیته اجتماعی ستاد ملی مقابله با کرونا به منظور 
بررسی مسائل و مشــکلات اجتماعی، اقتصادی و روانی 
دوران پساکرونا و اتخاذ تمهیدات لازم برای حل وفصل این 

مشکلات تأکید کرد.

خبر


